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     Ton Heerts, voorzitter Strategische Board Stedendriehoek:

“Regio is de jas die bij je past”

De economie neemt daarbij een centrale 
plaats in. Want bloeiende bedrijven zijn 
belangrijk voor de brede welvaart van 
de inwoners van de Stedendriehoek, al 
gauw zo’n half miljoen mensen. De koers 
is uitgezet voor groei en dit betekent ook 
dat er behoefte is aan meer en betere 
voorzieningen, meer efficiency en meer 
samen optrekken.

“Het rijk en de provincies sturen  
steeds meer op regio’s. Dan is het  
zaak om krachten te bundelen als 
middelgrote steden en dorpen”,  
vertelt Maaike Reijlink. Als manager 
regionale samenwerking is zij met  
een klein team verantwoordelijk voor  
de organisatie achter de Board.

Stappen zetten
“Wij proberen heel uiteenlopende zaken 
in goede banen te leiden, om ideeën te 
laten uitmonden in acties. Wij richten 
ons op het ondersteunen, verbinden en 
concreet maken. Het gaat er tenslotte 
om stappen te zetten en samenwerking 
te faciliteren en makkelijker te maken: 
gemeenten, opleiders, bedrijven, 
belangenverenigingen, noem maar op.” 
Reijlink is zeer te spreken over de kracht 
en de mogelijkheden van deze regio, 
met een goede balans tussen leven 
en werken, bedrijvigheid en recreatie, 
bebouwing en natuur. “We hebben hier 
een breed scala van bedrijven die tot de 
verbeelding spreken. En afhankelijk van 
de bril die je opzet, doe je steeds weer 
nieuwe indrukken op.”

Samen optrekken, elkaar helpen en  
zaken gezamenlijk aanpakken kan 
volgens haar alleen maar als je elkaar 
kent en regelmatig tegenkomt.  
“We moeten elkaar vasthouden,  
steunen en aanvullen. En met wederzijds 
respect en begrip constructief omgaan 
met verschillen en tegenstellingen.  
De grote verscheidenheid van  
bedrijven en economische activiteiten 
is juist een sterk punt van deze 
regio. Als we ervoor zorgen dat 
ondernemers, onderwijs, overheden en 
maatschappelijke instanties hier goed 
samenwerken, kunnen we de uitdagingen 
op nationale en internationale schaal, 
zoals energietransitie, bereikbaarheid, 
circulaire economie of duurzaamheid, 
prima het hoofd bieden.”

MKB als basismotor
Ook de burgemeester van Apeldoorn, 
Ton Heerts, toont zich in zijn rol als 
voorzitter van de Strategische Board 
ingenomen over de economie van de 
regio Stedendriehoek. Zowel de huidige 
situatie als de potentie voor de toekomst 
stemt hem hoopvol en optimistisch. 
“Met ongeveer 250.000 banen en 
rond de 50.000 bedrijven, waarvan het 
overgrote deel MKB als basismotor, 
kunnen we samen verder groeien door de 
economische samenhang van Apeldoorn, 
Deventer en Zutphen, inclusief de 
kleinere gemeenten, strategisch en 
doelgericht te versterken. Daarbij zien we 
een gunstig vestigingsklimaat en goede, 
gevarieerde opleidingsmogelijkheden als 
speerpunten. Hier valt in de komende 
jaren nog winst te behalen.”

Bereikbaarheid en mobiliteit
Hetzelfde geldt voor het verbeteren en 
uitbouwen van de infrastructuur om 

Aanjagen en verbinden. En niet zozeer ingaan op details, maar toezien op de grote lijnen en bewegingen. Dat is de 
missie van de nieuwe Strategische Board Stedendriehoek die sinds vorige zomer moet zorgen voor een gezonde en 
voortvarende doorontwikkeling van de regio Apeldoorn-Deventer-Zutphen. Toekomstgericht en duurzaam, met een 
veelomvattende aanpak in maatschappelijk, sociaal en economisch opzicht. Zodat het bestuurlijk belang van dit 
‘daily urban system’ nog sterker en effectiever zijn beslag krijgt in concrete, tastbare resultaten. 

de bereikbaarheid en mobiliteit op peil 
te houden en te verbeteren. “Zowel 
met de auto als per spoor ben je nu al 
heel snel vanuit Apeldoorn in Deventer 
en andersom. Maar we kunnen ons 
voorstellen dat die reistijd nog verder 
afneemt, bijvoorbeeld met supersnelle 
Intercity’s”, aldus Heerts. Ook het 
goederenvervoer over water, via de IJssel 
en het Twenthekanaal, kan volgens 
hem nog de nodige impulsen hebben. 
“Een wegvervoerder als Vos Logistics 
investeert al toenemend in overslag en 
distributie via de binnenvaart.”

Actief deelnemen
De voorzitter van de Board vindt dat 
het bedrijfsleven op diverse vlakken 
steun mag verwachten van een sterke 
en coherente regio als betrouwbare 
bestuurlijke entiteit. En benadrukt 
dat ondernemers vooral ook actief 
moeten deelnemen in het bedenken en 
uitvoeren van ideeën en plannen. Door 
een intensieve, vruchtbare uitwisseling 
tussen bedrijven en onderwijsinstellingen 
kun je beantwoorden aan de vraag 
naar goed en adequaat opgeleid 
personeel en bovendien zijn studenten 
zo duurzaam te behouden voor de 
regionale arbeidsmarkt. Met het oog op 
zowel een breed scala aan opleidingen 
als een perspectiefrijk vestigings- en 
mobiliteitsbeleid vat de voorzitter van de 
Board het als volgt samen: “De regio is de 
jas die bij je past.”

Dat de saamhorigheid en onderlinge 
solidariteit binnen de Stedendriehoek 
alleen maar toeneemt, valt naar zeggen 
van Heerts en Reijlink vast te maken 
aan tal van voorbeelden in de dagelijkse 
praktijk. Zo levert een nieuwe IJsselbrug 
in Zutphen ook voordeel op voor de 
gemeente Voorst en de stad Apeldoorn 
en stralen grote events als het Dickens 
Festijn in Deventer of een WK dan wel  
EK Baanwielrennen in Omnisport 
Apeldoorn ook af op het toerisme in de 
hele regio. “Gemeentegrenzen moet je 
allang niet meer zien als het einde van 
een gebied”, verduidelijkt Heerts.  
“Zij zijn het begin van samenwerken, 
samen optrekken, samen doen.”

Aansluiting aan groter gebied
Terwijl de regio Stedendriehoek niet 
alleen een bestuurlijk construct is, 
maar een natuurlijk gegroeid en verder 

groeiend authentiek verband, een 
gebied met onderlinge samenwerking 
en verbinding, beschikt men ook over 
een directe aansluiting aan een nog veel 
groter gebied, en wel in alle richtingen: 
Zutphen als poort naar de Achterhoek, 
vanuit Apeldoorn richting de Veluwe en 
via Deventer naar Salland. Ook dit geeft 
aan dat verscheidenheid als gezonde 
basis voor een gemeenschappelijke 
identiteit legio kansen biedt: voor 
bedrijven, inwoners, de arbeidsmarkt,  

het toerisme, de zorgvoorzieningen.  
Ga zo maar door.

“Voor ons als organisatie is het belangrijk 
een beeld te hebben van de behoeften”, 
zegt Maaike Reijlink. “Dan kunnen we 
bepalen hoe we er kracht bij kunnen 
zetten.” Aanjagen en verbinden dus.  
Daar komt het op aan. De Strategische 
Board Stedendriehoek, met al zijn 
expertise en contacten, blijft de handen 
uit de mouwen steken.

Export

Strategische Board Stedendriehoek
De Regio Stedendriehoek is een samenwerkingsverband van acht gemeenten: 
Apeldoorn, Brummen, Deventer, Epe, Heerde, Lochem, Voorst en Zutphen.
De organisatie, een gemeenschappelijke regeling, zet zich in voor kennis en 
verbinding in samenwerking met ondernemers en instellingen. Overheid, 
ondernemers en onderwijs trekken samen op om de brede welvaart van de 
regio te bevorderen. De Strategische Board als sterk netwerk stimuleert het 
samenwerken in de regio en helpt door te lobbyen en met nieuwe invalshoeken 
op grote thema’s te komen. Daarnaast adviseert de Board het dagelijks 
bestuur van de regio. Leden van de Board zijn ondernemers, bestuurders van 
instellingen zoals ziekenhuizen, scholen en hogescholen, voorzitters van 
brancheverenigingen of maatschappelijke organisaties en bestuurders uit de 
acht gemeenten.

Kerngroep en themaleden
De Board bestaat uit een kerngroep van twintig leden die elkaar regelmatig 
treffen. Verder is er een groep van dertig themaleden; zij helpen mee op 
onderwerpen waar zij veel kennis van hebben. De werkorganisatie Regio 
Stedendriehoek ondersteunt de Board die nauw aansluit bij het dagelijks bestuur 
(enkele bestuursleden hebben zitting in de Board). Zo is er ook een hechte band 
met de acht gemeentebesturen.

In de uitvoeringsagenda staat welke doelen men tot 2030 wil bereiken en hoe  
dat zich vertaalt in programma’s. De Board draagt bij aan die doelen door 
bijvoorbeeld investeringen binnen te halen, oplossingen aan te dragen voor 
knelpunten in de arbeidsmarkt of met voorstellen te komen voor de verdere 
ontwikkeling van de regio.

De Board vormt een extra versterkende factor, omdat deze mensen elkaar 
ontmoeten terwijl ze niet dagelijks met elkaar te maken hebben.

Ton Heerts

Maaike Reijlink

“Samenwerken, 
samen optrekken, 

samen doen.”

“Ideeën laten 
uitmonden in acties”


